
Екологія — напрямок життєвого шляху
В дні пам'яті Чорнобильської трагедії у Славутичі проходить 
V Міжнародний молодіжний екологічний форум.

Нижнього Новгорода, Єкатеринбур
га, Соснового Бору в проведенні 
різноманітних екологічних акцій, 
спрямованих на формування еко

логічної свідо
мості молоді.

Гостями фо
руму був на
родний артист 
України, лауре
ат Шев
ч е н к і в с ь к о ї  
премії, почес
ний кобзар
Славутича Ва
силь Нечепа. В 
залі Дитячої 
школи мис
тецтв гостя з 
Києва, відома 
лікар і музи
кант Ольга Бо
гомолець, про
никливо вико
нала авторські 
пісні на вірші

Його ініціаторами є міська влада Славутича, яка упродовж 
всієї історії міста сповідує філософію "Від екології душі — до 
екології життя". Форум проводиться з метою залучення мо
лоді до громадського життя через екологічну освіту.

Людмила ЛЮБИВА, 
фото Вадима ІВКІНА 
і Ніни СКАЧКО

"Молодіжний форум 
сприяє пошуку та об'єднанню 
ініціативної молоді, що обрала 
екологію напрямком свого 
життєвого шляху" — так 
відзначив міський голова Сла
вутича Володимир Удовичен
ко, відкриваючи це зібрання.
Його виступ присвячувався 
реалізації принципів концепції 
сталого розвитку на місцево
му рівні.

У форумі взяли участь мо
лодь з України, Білорусії, Росії.
Це представники 10 вищих на
вчальних закладів — Київсько
го національного університету ім. Т. 
Шевченка, Націо-нального універ
ситету "Києво-Могилянська ака
демія", Академії муніципального уп- 
рав-ління, Львівського національно
го уні-верситету ім. І. Франка, Ужго- 
родського національного універси
тету, Вінницького державного педа
гогічного університету ім. М. Коцю
бинського, Одеського державного 
екологічного університету, Черні
гівського національного педа
гогічного університету ім. Т. Г. Шев
ченка, Білоруського державного 
університету, Славутицького на
вчального центру вищої освіти. Се
ред учасників — представники Все
української екологічної ліги, Мо
лодіжного відділення Ядерного то
вариства Росії, а також неурядові 
організації "Грін Кросс Україна", 
"Грін Кросс Швейцарія".

На пленарному засіданні був за
слуханий доклад молодшого науко
вого співробітника Міжнародної 
радіологічної лабораторії (МРЛ) 
Чорнобильського центру з проблем 
ядерної безпеки радіоактивних 
відходів та радіології Юлії Маклюк 
про радіоекологічні дослідження 
Міжнародної радіологічної лабора
торії в чорнобильській зоні. На сьо
годні МРЛ має унікальну дослідну 
базу: лабораторні приміщення, ос
нащені сучасними засобами 
вимірювальної техніки, віварій для 
експериментальних тварин, польову 
лабораторію в місті Чорнобилі, пе
ресувну радіоекологічну лабора
торію. На цій базі проводяться такі 
дослідницькі проекти, як оцінка 
радіоактивного забруднення птахів 
в чорнобильській зоні та розміри ви
носу радіонуклідів з птахами за її

межі, радіоекологія амфібій чорно- 
бильської зони, бага
толітні тенденції 
радіоактивного за
бруднення хребетних 
тварин чорнобильсь
кої зони, комплексна 
характеристика сухо
путних екосистем на 
берегах водоймоохо- 
лоджувача ЧАЕС на
передодні його осу
шення тощо.

Відбулася зустріч 
учасників форуму із 
з а с т у п н и к о м  
технічного директора 
по ядерній безпеці 
ДСП ЧАЕС Олександ
ром Новіковим.

Про реалізацію 
проекту нового без
печного конфайнмен- 
та розповів представ
ник консорціуму "НО- 
ВАРКА" Анатолій 
Іллічов.

Цікавою видалася 
презентація Мо-

л о д і ж н о г о  
в і дд і лення  
Ядерного то- 
в а р и с т в а  
Росії. Його 
в іце-прези
дент Павло 
Г р е д а с о в  
розповів про 
участь при
сутніх на фо
румі членів 
товариства з 
М о с к в и ,

славетної української поетеси Ліни 
Костенко для запрошених ліквіда
торів наслідків аварії на Чорнобиль
ській АЕС та учасників екологічного 
форуму.

Учасники форуму хвилиною мов
чання вшанували пам'ять героїв 
Чорнобиля, поклали квіти до ме
моріального пам'ятного знаку на 
Центральній площі міста, а 26 квітня 
відвідали місто Прип'ять та взяли 
участь у мітингу-реквіємі на ЧАЕС.

З кореспондентом "Теледня" думками поділилися 
гості з Москви — Ольга Горбунова, керівник хімічної ла
бораторії цементування радіологічних відходів, канди
дат технічних наук, та Ольга Лебедева, працівниця 
підприємства з переробки, розміщення і зберігання 
радіоактивних відходів:

— Мы впервые в Славутиче, и находимся под впечатлением от 
этого знакомства и посещения ЧАЭС. Город действительно очень 
понравился, он какой-то чистый, красивый, на удивление умно 
расположены все здания. Впечатления от внешнего вида самые 
наилучшие!

Для нас по
ездка на этот 
форум дейст
вительно не
обходима бы
ла как профес- 
с и о н а л а м .
Ожидания оп
равдали себя.
И не только с 
точки зрения 
п р о ф е с с и о 
нальной, хотя 
нам очень по
нравились до
клады и вы
ступления на
форуме. Мы благодарны руководителю отдела информации ЧАЭС 
Майе Руденко и ее коллегам за экскурсию по экспозиции ЧАЭС в 
городском музее и глубокую информативность. Конечно, хотелось 
бы более длительную экскурсию по станции и Припяти, но совпа
дение нашего посещения с визитом президента Украины Виктора 
Януковича на станцию сократило время нашего знакомства с ЧА
ЭС. Но даже то, что мы увидели, оставляет в душе и сознании глу
бокий след. Трагедия и подвиг человеческого духа. Мы считаем, 
что посещение территории атомной станции, участие в митинге 
памяти, знакомство с Припятью и участие в Ночи Памяти — все это 
сделало нас приобщенными к той беде, которая здесь произошла 
24 года назад.

Для нас стали ближе и дороже те боль и горечь, которую ощу
щают все, кто пришел ночью к монументу Героям Чернобыля и Ме
мориалу жертвам Чернобыля на ЧАЭС. Мы считаем, что Славутич 
потому и такой милый, дружный, теплый город, что его объедини
ла общая беда и тревога, а сегодня — те успехи и победы, которых 
славутчане добиваются в настоящей жизни. Поэтому жители друж
ны и очень влюблены в свой город.


